
   
 

 

30. januar 2024 

 

Vedr. ændringer til lovforslag om implementering af drikkevandsdirektivet fsva. byggeloven 

 

Det er nogle rigtig fine tilrettelser, der er gennemført i lovforslaget. Vi har kun et par observationer: 

 

• Er det korrekt forstået, at kommunen selv kan bestemme kontrolfrekvensen i hhv. 
prioriterede ejendomme samt de ejendomme, de selv udvælger? 

Jeg spørger fordi vi meget gerne vil have en specifikation af, hvor ofte der skal foretages kontrol/tages 
vandprøver i prioriterede ejendomme. Jeg forventede egentlig, at det ville blive en del af det 
kommende bekendtgørelsesarbejde?! 

 

Der er stor forskel på hvordan forskellige kommuner håndterer sikring mod Legionella, og i det lys giver 
det mening, at man giver mulighed for at definere andre væsentlige ejendomme (dem der ikke er 
prioriterede), men der bør stadig som minimum være udstukket retningslinjer for frekvensen og 
antallet af vandprøver. Dette er i øvrigt også et ønske fra mange af de kommuner, som vores 
medlemmer er i kontakt med; særligt dem, hvor der er en hygiejneansvarlig ansat. 

 

• Incidenstallene for Legionella i Danmark er jo ganske høje, så det er nødvendigt med en 
ambitiøs indsats. Kommunerne har fået redskaberne til at gå længere, men der ikke er noget 
finansiering at hente for kommunen. Vi er bekymrede for, at det vil få konsekvenser ift. kommunernes 
reelle indsats på området. Vi er bekymrede for, at arbejdet med Legionella ikke vil blive prioriteret i den 
daglige drift, når de ikke kompenseres økonomisk. 

• Tankerne omkring fremtidssikring af lovforslaget i takt med, at der opstår ny viden om 
risici ved vandinstallationer (øverst side 4) er rigtig fornuftigt at inkludere. Den kunne måske åbnes op, 
så den også favner nye teknologiske løsninger, der kan have afgørende effekt på, hvordan vi tilgår 
Legionella bekæmpelsen. 

 

Mvh Signe Sonne-Holm 

 


